
 
 

 
 

Kraków, 31 lipca 2019 roku  

 

Do  

Jacka Majchrowskiego  

Prezydenta Miasta Krakowa  

pl. Wszystkich Świętych 3-4 

30-004 Kraków  

 

Dotyczy:  klimatyzacji w środkach komunikacji miejskiej; 

 

ZAPYTANIE 

 

   Szanowny Panie Prezydencie,  

 

 W oparciu o art. 24 ust. 3 Ustawy o samorządzie gminnym z dnia 8 marca 1990 roku 

z późniejszymi zmianami (Dz. U. Nr 16, poz. 95), zwracam się do Pana z zapytaniem w następującej 

sprawie.  

 

 Występująca periodycznie na terenie Polski fala upałów nie omija Krakowa. W trakcie 

okresu występowania ekstremalnie wysokich temperatur podróżowania jakimkolwiek środkiem 

transportu jest utrudniona i nie należy do najprzyjemniejszych. Szczególnie mocno odczuwalne są 

wysokie temperatury dla podróżujących tramwajami, nawet tymi, które wyposażone są w urządzenia 

klimatyzacyjne. Zgodnie z informacjami prasowymi, klimatyzacja włączana jest gdy temperatura na 

zewnątrz przekracza wartość ustaloną na 25 stopni Celsjusza. 

 Niestety procedura ta nie jest w stanie sprostać oczekiwaniom podróżnych w zakresie 

komfortu termicznego. Pojazd wystawiony jest na działanie promieniowania słonecznego już od 

wczesnych godzin rannych. W trakcie przejazdu właściwie na całej swojej drodze pojazd nie porusza 

się w zacienieniu. Zatem w chwili osiągnięcia temperatury powietrza o wartości, od której zalecane 

jest włączenie klimatyzacji, pojazd jest już nagrzany w stopniu daleko większym niż otoczenie. Stąd 



 
 

 
 

urządzenia klimatyzacyjne nie są w stanie skutecznie schłodzić wnętrza, gdyż muszą radzić sobie 

z powietrzem napływającym podczas postojów na przystankach, jak i przeciwdziałać wzrostowi 

temperatury związanym z oddawaniem ciepła przez nagrzaną obudowę (karoserię) pojazdu.  

 Mając na uwadze powyższe oraz możliwość wpływu jednostek gminy na funkcjonowanie 

transportu miejskiego w Krakowie w oparciu o punkt 11.3, Załącznika Nr 3 do Umowy z dnia 

1 kwietnia 2019 roku w przedmiocie ustalenia zasad wykonywania przez MPK na rzecz Gminy zadań 

własnych Gminy w zakresie transportu publicznego, zwracamy się z uprzejmą prośbą o rozważenie 

wprowadzenia pilotażowego rozwiązania polegającego na uruchamianiu klimatyzacji już od 

wczesnych godzin rannych – w chwili wyjazdu pojazdu na linię – w dniach gdy zgodnie z prognozą 

przewidywana danego dnia temperatura ma osiągnąć wartość temperatur tropikalnych.  

   

Z wyrazami szacunku, 

 

 
_________________________ 

Łukasz Gibała  

 


